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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 27 november 2023 klockan 18:00-21:20 

Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 

Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 

Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 

Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) 

Carina Bergen (M) 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Sigurd Mattsson (C) tjg ersättare istället för Solange Nordh (C) 

William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Marit Holmstrand (S) 

Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Jan Nordlinder (S) tjg ersättare istället för Walle Olsson (S) 

Maria Fernmalm (S) 

Lennart Canskog (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Mårten Züchner (V) tjg ersättare istället för Oscar Löfgren (V) 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Fredrik Röjd (LB) § 150-154 

Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd § 155-166 

Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 

Johannes Bergen (M) 

Kjell Israelsson (M) 

Barbro Andin Mattsson (C) 

Mona Änges (KD) 

Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Kommundirektör Mikael Björk 

Justerare Roger Kastman (KD och Kristina Michelson (S) 

Justeringens plats och tid Digital justering, 2023-12-04 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 150-166 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Roger Kastman och Kristina Michelson   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-11-27 

Datum för anslags upprättande 2023-12-05 

Datum för anslags nedtagande 2023-12-27 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 17 

november 2023. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 17 

november 2023 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  

 

Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning 

kungjort.  

 

Meddelanden 

 

Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen Gävleborg utsett Olof Andersson 

(KD) till ny ersättare i kommunfullmäktige. Valet gäller till och med den 

14 oktober 2026. 

 

Ledamöternas korta frågor 

Kristoffer Kavallin (MP) har ställt frågor till samhällsservicenämndens 

ordförande Ulf Nyman (M), omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson 

(L), AB Ljusdalshems ordförande Jonny Mill (LB) och kommun-

styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) som alla handlar om  

byggnationen av carport i Los vid hemtjänstens lokaler.  

Ulf Nyman (M), Maud Jonsson (L) och Pernilla Färlin (M) svarar på 

frågorna. Jonny Mill (LB) är frånvarande vid dagens sammanträde.  
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§ 150 Dnr KS-00501/2023  

Avsägelse från Sarah Andersson (L) gällande 
uppdraget som ersättare i omsorgsnämnden. 
Fyllnadsval 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Sarah Andersson (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag. 

 

2. Suzanne Blomqvist (L) väljs till ny ersättare.  

 

3. Uppdraget gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Sarah Andersson (L) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

omsorgsnämnden. 

 

Ordföranden frågar om Sarah Andersson kan beviljas entledigande från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Yrkanden 

Henrik Estander (L): Suzanne Blomqvist (L) väljs till ny ersättare i 

omsorgsnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Sarah Andersson, Suzanne Blomqvist 

Omsorgsnämnden 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 151 Dnr KS-00079/2023  

Reviderade budgetramar 2024  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Centrala budgeterade intäkter 2024 revideras med sammanlagt 13 

 miljoner kronor i enlighet med fördelning i tabell nedan. 

 

2.  Nämndernas budgetramar 2024 revideras med sammanlagt 13 miljoner 

 kronor i enlighet med följande: kommunstyrelsen 3 miljoner kronor, 

 utbildningsnämnden 5 miljoner kronor samt omsorgsnämnden 5 miljoner 

 kronor. 

 

3.  Nämnderna anmodas att utifrån kommunfullmäktiges övergripande mål 

 och ekonomiska resursramar fastställa taxor/avgifter, detaljbudget, 

 investeringsbudget och verksamhetsmål för år 2024 samt senast under 

 december 2023 återrapportera till kommunstyrelsen.        

Sammanfattning av ärendet 

Under hösten 2023 har regeringen presenterat satsningar i Budget-

propositionen samtidigt som SKR (Sveriges Kommuner och Regioner) har 

tagit fram Ekonomirapporten med en uppdaterad prognos över skatteintäkter 

och statsbidrag. 

 

 

 

 

 

 

Nettoeffekten för Ljusdals kommun är utökade intäkter med 13 miljoner 

kronor vilket främst beror på höjda generella statsbidrag till kommunsektorn. 

Motivet till detta från regeringen är i huvudsak att stärka upp kärnverksam-

hetens förutsättningar i en turbulent och osäker tid (hög inflation, räntor, 

pensioner m.m.). 

 

 

 

Förändrade intäkter  Mnkr Kommentarer 

Skatteintäkter  -8,9 Nedrevidering av uppräkningsfaktorer 

Generella statsbidrag  12,4 Förstärkning i höstpropositionen 

Utjämningssystemet  9,5 Uppdatering av utjämningssystemet 

Summa 13 Disponibelt ”merutrymme” 
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Resursfördelning 

 

Av ovanstående framgår att det således finns ett disponibelt merutrymme 

med 13 miljoner kronor 2024 att fördela till nämndernas ramar. Hur 

fördelningen till nämnderna ska ske är en politisk fråga att ta ställning till 

varför detta får hanteras i särskild ordning (med ett separat politiskt yrkande, 

se bilaga).  

 

Kommunstyrelseförvaltningen lämnar därför frågan om detaljrevidering av 

nämndernas budgetramar 2023 utan eget ställningstagande . 

 

Framtid Ljusdal föreslår genom kommunstyrelsens ordförande att utifrån 

regeringens motivering att merparten av resurserna (77 %) ska gå till 

kärnverksamheterna skola, vård och  omsorg. Resterande del (23 %) föreslås 

gå till kommunstyrelsen för att stärka upp pågående arbete kring utveckling 

av ledning och styrning av kommunen. 

  

 
Nämnd  

Mnkr Kommentarer 

Kommunstyrelsen  3,0 Satsning på styrning och ledning 

Utbildningsnämnden  5,0 Satsning på kärnverksamheten 

Omsorgsnämnden 5,0 Satsning på kärnverksamheten 

Summa 13,0 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår 9 november 2023, § 200 att kommunfullmäktige 

beslutar i enlighet med förslag från Framtid Ljusdal.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 200 

Politiskt förslag 2 november 2023 

Tjänsteskrivelse 2 november 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Maud Jonsson (L), Henrik Estander (L), Henrik 

Karlström (SD), Marie Mill (LB) och Kennet Hedman (M): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  
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Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Jonas Rask 

Samuelsson (C), Mårten Züchner (V) och Kristoffer Hansson (S): De 13 

miljoner kronorna fördelas enligt följande: 4 miljoner kronor till 

omsorgsnämnden, 4 miljoner kronor till utbildningsnämnden, 3 miljoner 

kronor till kommunstyrelsen och 2 miljoner kronor till samhällsservice-

nämnden.  

 

Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag nummer 1 och 3. Dessutom yrkas på: 

 

• 5 miljoner kronor till utbildningsnämnden. 

• 5 miljoner kronor till omsorgsnämnden varav 4,042 miljoner kronor för 

 att säkerställa att verksamhetsplan 2024 kan genomföras. 

• 1,5 miljoner kronor till samhällsservicenämnden för att säkerställa att 

 vallöften om återinfört vägbidrag inte går ut över fritidsgårdar/bibliotek 

• 1,5 miljoner kronor till kommunstyrelsen öronmärkta för att ställa om 

 kommunens skogsbruk till ett mer långsiktigt, varsamt och klimatvänligt 

 bruk utan kalhyggen. 

 

Henrik Estander (L): Avslag på Lena Svahns m fl yrkande och Kristoffer 

Kavallins m fl yrkanden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 1 i 

kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer punkt 2 i kommunstyrelsens förslag mot Lena Svahns m 

fl yrkande och mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs.  

 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. För att utse 

motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden Lena Svahns m fl yrkande 

mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige utser Lena Svahns yrkande till huvudförslag.  

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Lena Svahns m fl 

yrkande.  
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Omröstningsresultat 

Med 21 Ja-röster mot 20 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat bifalla 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 

Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), 

Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 

(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 

(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 

Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 

Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria 

Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 

(C), William  Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Mårten 

Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 3 i 

kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Reservationer 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria 

Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 

(C), William  Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Mårten 

Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar 

sig mot beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Nämnderna 

Revisionen 

Ekonomienheten för verkställande 
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§ 152 Dnr KS-00435/2023  

Sammanträdesdagar 2024 för kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige 2024 godkänns.      

Sammanfattning av ärendet 

Förslag finns på sammanträdesdagar 2024 för kommunfullmäktige: 

 

 Jan Feb Mar Apr Maj Jun Aug Sep Okt Nov Dec 

KF 29 26 25 29 27 17 - 30 28 25 

 

16 

 

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023 

Tjänsteskrivelse 26 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till föreslagna 

sammanträdesdagar. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

dessa 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunkansliet för publicering i sammanträdeskalender 
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§ 153 Dnr KS-00463/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
att värna kommunens intressen i styrkedjan. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till kommun-

styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om att värna kommunens intressen 

i styrkedjan. 

 

I interpellationen skriver Lena Svahn: 

 

"Två kommunalråd från moderaterna har i fullmäktige och i media gjort klart 

för oss att de inte yppar åsikter om sådant som partiet i regeringsställning 

lägger fram. Jag undrar varför. Varför är inte moderaterna intresserade av att 

driva frågor som är viktiga för Ljusdal, oavsett vad regeringen hittar på för 

landet i stort? 

 

Överallt ute i landet sker nämligen uppvaktningar, påverkan och avkrävt 

ansvar uppåt i styrkedjan. Från kommun till region, från region upp till 

riksdag. Det är viktigt och tacksamt eftersom de kommunala politikerna ofta 

vet bäst vad som är bra för kommunen och i synnerhet känner de lokala 

förutsättningarna. De får ofta slåss för olika frågor som behöver belysas 

bättre. Eller markera mot ett beslut som får negativa konsekvenser för den 

egna kommunen. Landsbygden drabbas ju ofta mer negativt än storstäderna.  

 

Om man som kommunpolitiker inte kan tänka sig att ha invändningar mot 

regeringens prioriteringar så förstörs denna styrkedja. Det kan jämföras med 

vilken organisation som helst, där lyhördheten bör gå åt båda håll för bästa 

utveckling. Oppositionen ställer sig mycket frågande till att politiker i 

ledning inte vill företräda kommunen i första hand, som uppdragsbeskriv-

ningen säger att ni ska göra. Vi har kommunalt självstyre och ni företräder 

Ljusdal kommuns medborgare som förväntar sig att styret ska ha Ljusdals 

samhälles bästa för ögonen. Ni bör ta stor hänsyn till de behov och 

förhållanden som finns här lokalt, i kommunens alla delar. 
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Sakfrågor och utvecklingsfrågor är grunderna i kommunpolitik. Exemplen är 

många där oppositionen lyfter egna frågor samt yrkar runt förslag ute i 

nämnderna. De frågor vi driver baseras dels på partiernas politik, men till 

större del på de unika behoven och förutsättningarna i kommunen samt eget 

omdöme som ledamot. Därför blir vi förvånade över att ledande politiker så 

tydligt istället följer partipiskan.  

 

Därför vill jag ställa följande två frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Varför är det partiet ni företräder i första hand och inte kommunen, vilket 

 uppdragsbeskrivningen anger? 

2. Varför anses det inte viktigt och nödvändigt att påverka uppåt i 

 styrkedjan?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 140 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

november.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

"1.Mitt uppdrag som kommunstyrelseordförande innebär att jag represen-

terar kommunen i första hand, alltid, dygnet runt 24/7.  Det gäller även förste 

vice ordförande och även dig Lena som andre vice ordförande, det hoppas 

jag verkligen att du vet. Inga konstigheter i det för min del, då jag tar mitt 

uppdrag på största allvar och alltid tänker på att det är för kommunens bästa.  

 

2.När man ställer en fråga om jag vill ställa upp på en skriftlig protest mot 

vår regering, tillsammans med ett oppositionsparti, genom att ta upp detta i 

kommunfullmäktige, så tycker jag att ni går över gränsen. För mig känns det 

som att ni använder kommunfullmäktige som ett påtryckningsorgan att jag 

ska gå emot min egen regering." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 

Färlin (M), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Henrik Karlström 

(SD), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Maria Molin (M).  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 140 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 154 Dnr KS-00464/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
responstider för ambulansen. Återkallande av 
interpellation 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen återkallas.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M9 om responstider till 

ambulansen. 

 

Lena Svahn skriver: 

 

"Responstid är tiden från 112-samtal tills att första resurs är på plats. Enligt 

en sammanställning i april från organisationen Hela Sverige ska leva har 

responstiderna för ambulansen ökat i samtliga hälsingekommuner. Sett 

längre tillbaka, så med flera minuter under en tioårsperiod. Att svarstiderna 

ökar oroar naturligtvis, och i dagsläget finns ingen förklaring till varför de 

ökar. Därför la socialdemokraterna i regionen nyligt fram ett initiativärende i 

Hälso- och sjukvårdsnämnden, där de ville utreda orsaken och få fram 

förslag på åtgärder. Av svaret tillbaka att döma så är styret inte intresserade 

av att ta reda på orsakerna till längre väntetider. Ärendet anses besvarat med 

lite fakta runt hur det sett ut under åren 2021 och 2022, att väntetiderna ser 

rätt lika ut över de två åren. Men det var ju inte vad frågan handlade om.  

 

För Ljusdals del har de redan långa väntetiderna ökat till hela 19,1 minuter 

för prio 1-larm. Över tid har det ökat på följande vis: 17,9 (2020), 18,6 

(2021), 19,1 (2022).  

 

När det kommer till att rädda liv så hänger det på minuten, ibland sekunder. 

Att en så stor kommun till ytan som Ljusdal har längre väntetider än 

exempelvis Hudiksvall eller Gävle är inte konstigt. Det är en av de saker 

man måste ”leva med”  och acceptera som landsbygdskommun. Dock blir 

jag oroad när jag ser dessa siffror och tänker att vi måste ta reda på 

orsakerna.  
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Om flera kommuner tycker detta är viktigt och trycker på uppåt så kanske vi 

skulle få fart på frågan igen och övertyga regionen. Det skulle gynna alla 

kommuner att titta på saken. Jag vill därför ställa följande två frågor till 

kommunstyrelsens ordförande: 

 

1. Hur ser kommunledningen här i Ljusdal på det faktum att väntetiderna 

 ökar? 

2. Skulle kommunledningen vilja att saken utreds så vi får veta vad som kan 

 göras åt problemet?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 140 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

november.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

”Det är absolut inte bra att väntetiderna ökar. Ambulansen handhas av 

Region Gävleborg. Som KSO i Ljusdal har jag löpande, nära samtal med 

regionledningen om olika frågor. Det är effektivt sätt att påverka och nå 

resultat.” 

Interpellanten Lena Svahn (S) meddelar att hon tar tillbaka interpellationen. 

Ordföranden konstaterar därför att ärendet kan avslutas. 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 141 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 27 november 2023 för digital signering
(Signerat, SHA-256 3A868E4AF02C4370C042535F94245CCE4AC35B856D73FB666AC94AAEC6F778B6)

Sida 18 av 48



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

19(47) 

Datum 

2023-11-27 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 155 Dnr KS-00465/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
reglemente för samt stöd till enskilda vägar. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om reglemente för samt stöd till enskilda 

vägar. 

 

I interpellationen skriver Jonas Rask- Samuelsson: 

 

"I samband med kommunstyrelsesammanträdet den 16 augusti avslog 

Framtid Ljusdal förslaget från mig och Centerpartiet att avsätta 800 000 

kronor ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till stöd för enskilda vägar. 

Framtid Ljusdal stödde sig i argumentationen på yttrandet från samhälls-

servicenämnden. Det krävs pengar till nämnden och ”det tidigare 

reglementet för detta behöver ses över, revideras och beslutas politiskt”. 

Framtid Ljusdal valde därefter att rösta ner mitt förslag om att avsätta pengar 

till enskilda vägar.  

 

Eftersom att ett av Framtid Ljusdals argument för att avslå förslaget var att 

reglementet behövde revideras hade jag och Centerpartiet förberett ett 

initiativärende om att revidera reglementet. För tillfället ligger nu mitt 

ärende om att uppdatera reglementet någonstans hos kommunstyrelsens 

ordförande. Jag yrkade i kommunstyrelsen att ärendet skulle beslutas samma 

dag och gå direkt till kommunfullmäktige så att vi här kunde ta beslut om att 

sätta igång arbetet med revidering. Jag fick så klart ett nederlag i den 

voteringen eftersom att Framtid Ljusdal hellre verkar vilja söka en långbänk 

i ärendet än att stödja förslag från Centerpartiet och oppositionen. Eftersom 

det är kommunfullmäktige antagit reglementet så är det rimligen en uppgift 

för kommunfullmäktige att fatta beslut om översyn av reglementet. 

Beredningsprocessen kräver att kommunstyrelsen bereder ärenden inför 

kommunfullmäktige och inför kommunstyrelsen ska kommunstyrelsens 

arbetsutskott bereda ärenden. På kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 
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oktober fanns inte då heller mitt initiativärende på dagordningen. Enligt vår 

möteskalender skulle första datum för att bifalla mitt initiativärende vara den 

18 december.  

  

Nu har jag och Centerpartiet lagt fram förslag om både pengar till bidraget 

och om reglementet. Pengarna röstade Framtid Ljusdal ner både i 

kommunstyrelsen men också under budgetärendet i september här i 

kommunfullmäktige. 

 

I enlighet med den budget som Framtid Ljusdal valde att rösta igenom för 

2024 så har samhällsservicenämndens ordförande Ulf Nyman (M) förklarat 

att det finns ”ett sparkrav på 3 miljoner kronor” på dess förvaltning 

(Ljusdalsposten 28 september 2023). Det är oroväckande och risken är 

uppenbar att dessa minskade resurser omöjliggöra en nystart av stöd till 

enskilda vägföreningar. Att det dröjer att fatta beslut om revidering av 

reglementet gör inte oron mindre. 

 

Jag ställer utifrån ovan följande frågor:   

 

1. Hur ser tidsplanen ut för att fatta beslut om mitt initiativärende?  

 

2. I samband med vilket kommunfullmäktige räknar Framtid Ljusdal med att 

 ett reviderat förslag till reglemente finns färdigt för beslut? " 

 

3. Kommer det att ske någon dialog med vägföreningarna i samband med 

 revideringen av reglementet?  

 

4. Kommer Framtid Ljusdal att prioritera att återuppta stödet till enskilda 

 vägar i sin detaljbudget?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 142 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

november 2023.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen:  

 

"Vad gäller ditt tidigare initiativärende så handlar det om att revidera 

reglementet för kommunalt vägbidrag innan vi fattar beslut om att bevilja 

bidraget. Här är det viktigt att poängtera att inom kommunal förvaltning så 

krävs det beslut om att bevilja bidraget först innan man ser över reglementet 

vilket jag påpekat i tidigare svar. Vad gäller yrkandet om 800 000 kronor så 

täcker det endast halva årliga kommunala vägbidraget.  
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En dialog med kommunens ideella vägföreningar har redan upprättats då ett 

frågeformulär skickats ut där frågor om eventuella skador från höstens 

översvämningar besvarats. 

 

Vi i moderaterna gick till val 2022 på att hela det kommunala vägbidraget 

ska återinföras vilket samhällsservicenämnden kommer att fatta beslut om 

vid nästa nämndsammanträde i november. Finansieringen av detta kommer 

att klargöras då." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask-Samuelsson (C), 

Pernilla Färlin (M) och Kristoffer Kavallin (MP).  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 142 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 156 Dnr KS-00466/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Framtid Ljusdal tänker följa ekonomistyrningsreglerna. 
Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om Framtid Ljusdal tänker följa 

ekonomistyrningsreglerna.  

 

I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 

 

"I samband med kommunstyrelsens beslut om hantering av delårsrapport 

presenterade på sittande bord den politiska majoriteten ett förslag om 

tilläggsbudget för flera nämnder. Till förslaget fanns inga underlag som 

visade huruvida det är ett underskott på verksamheten utifrån ordinär drift 

eller om underskotten utgörs av särskilda händelser eller extraordinära 

kostnader. Allt var hastigt hanterat och på oppositionens frågor kom få och 

intetsägande svar. Några citat ur reglerna kommunfullmäktige antagit 

”Tilläggsanslag till fastställd driftbudget ska inte förekomma. Förändrade 

förutsättningar ska istället klaras genom omdisponering av tilldelade medel.” 

I tillämpnings-anvisningarna som KS själva antagit finns exakt samma 

stycke med. 

 

I de av kommunfullmäktige antagna ekonomistyrningsreglerna samt de av 

kommunstyrelsen antagna riktlinjerna för tillämpning av reglerna står det 

tydligt att det är förvaltningarnas uppgift att per automatik ta fram 

handlingsplaner för att uppnå en budget i balans. Det uttalades av flera 

företrädare för majoriteten att det skulle undvikas så långt det är möjligt.  

 

Under början på året hade vi i oppositionen vid flera tillfällen synpunkter på 

hur den nya majoriteten som utgörs av Moderater, Sverigedemokrater, 

Ljusdalsbygdens parti, Liberalerna och Kristdemokraterna agerade i strid 
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med gällande ekonomistyrningsregler. Vi har vid flera tillfällen reserverat 

oss mot att hantering av olika ärenden strider mot ekonomistyrningsreglerna.  

 

Det har varit flera tydliga avsteg från beslut i kommunfullmäktige och 

tydliga avsteg från beslut i kommunstyrelsen. Frågan om besluten är värda 

något behöver därför väckas. Enligt mig och Centerpartiet är ett blocköver-

skridande ramverk för hur vi arbetar med ekonomin något väldigt bra för en 

kommun. Det är som riksdagens finanspolitiska ramverk som än idag följs 

av nästan alla i riksdagen sedan det antogs i samband med 90-talskrisen. Att 

ha antagit och arbetat fram våra kommunala ekonomistyrningsregler har 

tjänat vår kommun väl och lett fram till att vi nått fram till en situation med 

en stark och god ekonomi i vår kommun. 

 

Därför ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens ordförande:  

 

- Delar kommunstyrelsens ordförande min syn på att framtagandet av 

 ekonomistyrningsreglerna varit en viktig del i att få ordning på 

 kommunens ekonomi?  

 

- Anser kommunstyrelsens ordförande att det är viktigt att följa 

 ekonomistyrningsreglerna samt tillämpningsanvisningarna? 

   

- Hur avser kommunstyrelsens ordförande att  i framtiden ändra arbetssätt 

 för att efterleva besluten som tagits av kommunfullmäktige och 

 kommunstyrelsen? 

 

- Tänker Framtid Ljusdal riva upp ekonomistyrningsreglerna eller 

 förändra dem?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 143 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

november 2023.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Som kommunstyrelsens ordförande och representant för Framtid Ljusdal, 

vill jag betona att vi ser allvarligt på kommunens långsiktiga välfärd och 

utveckling. 

 

Vi gör ansvarsfulla investeringar inom utbildning och omsorg som bygger på 

vetenskapliga och mätbara metoder. Dessa är avgörande för en långsiktig, 

hållbar och positiv påverkan på vår kommun. 
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Vi går nu med ett betydligt större ekonomiskt överskott centralt än tidigare 

beräknat. Detta ger oss möjlighet att omfördela dessa extra resurser dit de 

behövs mest helt i linje med de ekonomistyrningsregler som är antagna. 

 

Detta kommer att undvika ineffektiva anställnings- och inköpsstopp, särskilt 

eftersom vi planerar att göra dessa riktade satsningar under nästa år. Allt 

detta sker i strikt överensstämmelse med ekonomistyrningsreglerna, vilket 

säkerställer att vår ekonomiska stabilitet upprätthålls. 

 

Svar på interpellantens frågor: 

 

1. Angående ekonomistyrningsreglernas betydelse: Absolut, 

 ekonomistyrningsreglerna har varit en central komponent i att stabilisera 

 kommunens ekonomi. Tillsammans med covid-pengarna från staten som 

 räddade det akuta läget. 

 

2. Angående följsamhet till ekonomistyrningsreglerna och 

 tillämpningsanvisningar: För att öka förståelsen för hur 

 ekonomistyrningsreglerna ska tillämpas har beslutats om 

 Tillämpningsanvisningar fastställda av kommunstyrelsen 2022-04-07.  

 Som tidigare nämnt, ser vi reglerna som en ryggrad i vår ekonomiska 

 förvaltning. 

  

Under rubriken Budgetansvar står det i Tillämpningsanvisningen under 

punkten  

 

3.  "Avvikelser ska i sista hand (om ovanstående möjligheter är uttömda, 

dvs. undantagsfall) hanteras genom att hos kommunfullmäktige begära 

ytterligare skattemedel.” Vi följer noggrant ekonomistyrningsreglerna och 

när det uppstår avvikelser agerar vi enligt Tillämpningsanvisningen. 

 

3. Angående framtida arbete och beslut: Vi kommer att fortsätta att använda 

 ekonomistyrningsreglerna som riktlinjer för vårt ekonomiska arbete och 

 beslut. Vi följer reglerna helt enkelt.  

 

4. Angående eventuell förändring av ekonomistyrningsreglerna: Det finns 

 för närvarande ingen anledning att ändra dessa regler, de har visat sig vara 

 ett effektivt verktyg för att styra och balansera kommunens ekonomi. 

 Precis som jag uppfattade att du tidigare säger dig tycka." 
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Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask-Samuelsson (C), 

Pernilla Färlin (M), Kristoffer Kavallin (MP), Kristoffer Hansson (S), Lena 

Svahn (S) och Kennet Hedman (M).   

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges sammanträde 27 oktober 2023, § 143 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 157 Dnr KS-00467/2023  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
regionens yttrande till Trafikverket med 
inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 
Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om regionens yttrande till Trafikverket med 

inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 

 

I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 

 

”Regelbundet fattar politikerna i Region Gävleborg ett beslut om vilken 

prioritering de anser är rätt gällande vilken infrastruktur som bör byggas i 

Gävleborg. Det här inriktningsunderlaget skickas sedan till Trafikverket och 

utgör underlag i myndighetens förslag till prioriteringar inför framtida 

satsningar och åtgärder. Ett viktigt dokument som väger tungt i många 

tillfällen efter det är antaget. I samband med regionstyrelsen den 17 oktober 

fattade regionstyrelsen beslut om inriktningsunderlag för 2026-2037. I det 

förslaget som presenterades inför mötet var bland annat åtgärder på Norra 

Stambanan inte en prioriterad åtgärd enligt det förslaget?  

 

Min fråga till kommunstyrelsen ordförande:  

  

- Hur har regionens dialog varit med kommunen i fråga om 

 inriktningsunderlaget?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 144 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

november 2023. 
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Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

"I detta fall så har regionen ej varit i kontakt med oss gällande våra 

synpunkter kring nationell plan specifikt, däremot så hölls det en regional 

transportgrupp (där vi är part) den 5 oktober 2023. Där nämnde man det som 

hastigast, men med sista dag för synpunkter på egentligt nuläge den 13 

oktober, kring nulägesanalysen finns inte så mycket att säga, varpå vi inte 

lämnade några synpunkter från tjänstemannahåll.  

  

Under processen kring gällande nationell plan så valde vi i samråd med 

Bollnäs, Ockelbo och Hofors att skicka in ett separat inspel till nationell plan 

detta eftersom regionen även då inte ansåg att Norra stambanan skulle 

prioriteras.  

 

(Om jag minns rätt, skrev alla kommunstyrelseordförandena på det, vilket 

innebär Marit Holmstrand för vår del) 

 

Den 23 november kommer ju regionen hit för att ha infrastruktursamtal med 

Ljusdals kommun. Framförallt med inriktning på kommande revidering av 

länstransportplanen, men går ju att prata om frågan då med om vi skulle 

vilja." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask- Samuelsson (C), 

Pernilla Färlin (M), Roger Kastman (KD), Marit Holmstrand (S), Henrik 

Karlström (SD) och Gunnar Eriksson (S).  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 144 

Interpellationssvar 27 oktober 2023 

Interpellation 16 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 158 Dnr KS-00483/2023  

Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-
tjänst för tillsättande av vikarier med mera. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-tjänst för tillsättande av vikarier 

med mera.  

 

I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 

 

"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 

att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 

och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 

hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 

arbetsplatser. 

 

Direkt ställt under förvaltningschef Ingrid Sundström finns Bemanningen. 

Den har till uppgift att tillsätta personal där det saknas. Tidigare har de ringt 

in vikarier. Många av de anställda inom omsorgen upplever att det inte 

fungerar tillfredsställande. 

 

Helt plötsligt, och utan information, börjar bemanningsenheten tillsätta 

vikarier via sms istället för att ringa in vikarier till vakanta pass. Inte heller 

våra vikarier känner att de fått information om detta system. Det skickas 

alltså ut ett sms till ett antal valda vikarier och sen ska en bekräftelse komma 

till de som svarat, antingen att passet är tillsatt av annan eller om passet 

tilldelats den vikarien som svarade. Det här signalerar flera av både vikarier 

och ordinarie att det inte fungerar tillfredsställande. Det har även hänt att det 

inte kommit någon personal till en arbetsplats och att det även kommit fler 

till samma pass. Det här skapar stor oro bland vikarierna som är anställda i 

kommunen, hos de ordinarie och kunder/boende och brukare. Vi ser risker 

för ytterligare försämring i arbetsmiljön för en förvaltning som redan nu står 

inför svåra utmaningar. 
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Därför frågar jag dig följande: 

 

- Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 

 

- Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via sms 

 tillsätta vikarier? 

 

- På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på bemanningen, 

 ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och ska klara av att 

 täcka upp det själv? 

 

- Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som Medvind 

 införs och allt arbete kring arbetstidslagen med schemaändringar för en 

 del anställda inom omsorgen görs? 

 

- Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 

 personalen i hur Medvind fungerar? 

 

- När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer att 

 fungera tillfredsställande?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 146 att interpellationen 

får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 

oktober 2023.  

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Inledningsvis kan jag berätta att Bemanningsenheten är underställd bitr. 

förvaltningschef men jag besvarar ändå lite kortfattat dina frågor i den mån 

jag kan. 

 

Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 

 

Omsorgsförvaltningen har bedömt att med det nya systemet Medvind är 

SMS det smidigaste sättet för kommunikation.  

 

Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via sms 

tillsätta vikarier? 

 

Man funderade på flera förslag att nå ut till alla vikarier vilket stötte på olika 

problem. 
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Bemanningsenhetens bedömning var att det smidigaste alternativet då blev 

att direkt använda sig av SMS. 

 

På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på bemanningen, 

ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och ska klara av att 

täcka upp det själv? 

 

Ingen anställd har jour, däremot helgtjänster. Nu under Medvinds införande 

har bemanningschefen satt in extra helgresurs då arbetsbelastningen är 

påtagligt högre och tills dess att ett fungerande arbetssätt finns och Medvind 

är anpassat till verksamhetens behov. 

 

Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som Medvind införs 

och allt arbete kring arbetstidslagen med schemaändringar för en del 

anställda inom omsorgen görs? 

 

Detta är en upphandling som skett av Ljusdals kommun. 

Omsorgsförvaltningen har haft att hantera de förutsättningar som tillkommit. 

Situationen har krävt mer i budgetresurser då administrationen på 

Bemanningsenheten under hösten fått utökats med cirka två årsarbetare samt 

samordnare och chefer har  arbetat övertid för att försöka möta de 

utmaningar som uppstått och fortfarande uppstår. Det är och har varit 

svårigheter med schemaläggning. Inledningsvis synkade heller inte 

hemtjänstens planeringssystem med Medvind och än idag har förvaltningen 

svårigheter att hantera tillsättning av vikarier och resurspass.  

 

Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 

personalen i hur Medvind fungerar? 

 

Bemanningsassistenterna fick veckorna innan införande av systemet två 

utbildningar á 3 timmar. Förvaltningen har två egenbekostade s.k. 

nyckelpersoner som fått en kort utbildning strax innan införandet. Dessa är 

en länk mellan Lön Hälsingland och medarbetare i organisationen.  

 

För mer information om hur utbildning för förvaltningen var tänkt att 

fungera hänvisas frågorna vidare till Lön Hälsingland alternativt HR. 

Omsorgsförvaltningen gavs information att utbildning på individnivå sker 

genom så kallad e-learning, filmer i systemet, och har fått hanteras därefter.  

 

När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer att 

fungera tillfredsställande? 

 

Bemanningsenheten upplever att sms-tjänsten fungerar bra idag.  
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Nyckelpersonerna är i ständig kontakt med Lön Hälsingland med de frågor 

som uppkommer från verksamheten och det som förvaltningen upptäcker är 

ett behov. Bemanningsenheten har en nära och god kontakt med Söderhamns 

bemanningsenhet som hjälper och stöttar med tips eftersom de under många 

år arbetat i Medvind. Avslutningsvis konstateras att byte från BeSched till 

Medvind i förlängningen kommer att vara en bra utveckling men det 

kommer fortsatt vara stora utmaningar för omsorgsförvaltningen i 

införandet. " 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kiki Furstedt (V), Maud 

Jonsson (L) och Kristoffer Kavallin (MP).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 22 november 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 146 

Interpellation 24 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 159 Dnr KS-00237/2023  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om demokratiska 
namngivningsprocesser 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Motionen bifalles såtillvida att riktlinjerna ses över och motionens 

 intentioner beaktas.          

          

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om demokratiska 

namngivningsprocesser.  

 

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger samhällsservicenämnden i 

uppdrag göra en översyn av styrdokumentet "Riktlinjer och rutiner för 

ortnamnsverksamhet och adressättning" samt andra relevanta dokument och 

rutiner för att säkerställa att boendes, fastighetsägares och andra berördas 

synpunkter som regel snarare än vid vissa tillfällen, inhämtas och att dessa 

synpunkter når hela vägen fram till de förtroendevalda då beslut i 

namngivningsfrågor tas. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 21 april 2023, § 69 att skicka motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade motionen till näringslivs- och exploaterings-

enheten. 

 

Näringslivs- och exploateringsenheten skriver i sitt yttrande att riktlinje-

dokumentet ”Riktlinjer och rutiner för ortnamnsverksamhet och 

adressättning” arbetades fram under 2021 och antogs i samhällsservice-

nämnden 18 januari 2022, § 8. Då vi nu har hunnit arbeta efter riktlinjerna i 

ett flertal ärenden finns det en poäng i att göra en översyn för att se om delar 

behöver förtydligas och om omorganisationen inom samhällserviceförvalt-

ningen har inneburit förändringar i förutsättningarna för dokumentet. 

           

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att näringslivs- och 

exploateringsenheten i sitt yttrande skriver att det kan finnas en poäng i att 
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göra en översyn av ”Riktlinjer och rutiner för ortnamnsverksamhet och 

adressättning”. 

 

De tidigare riktlinjerna arbetades fram under 2021 och antogs av 

samhällsservicenämnden 18 januari 2022, § 8. När man nu hunnit arbeta 

efter dessa under en tid, kan det vara bra att se över om man behöver 

förtydliga eller förändra dokumentet. 

 

Därmed föreslås att motionen ska bifallas. 

 

Kommunstyrelsen föreslår 9 november 2023, § 210 att motionen bifalles 

såtillvida att riktlinjerna ses över och motionens intentioner beaktas.      

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 210 

Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 109 

Förslag till beslut 9 maj 2023 

Yttrande från NEX 8 maj 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 24 april 2023, § 69 

Motion 21 april 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 160 Dnr KS-00499/2023  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om kommunal 
minimilön 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om kommunal minimilön.  

 

Kristoffer Kavallin skriver i motionen: 

 

"Den borgerliga regeringen M+KD+L som stödjer sig på 

Sverigedemokraterna har nyligen genomfört en reform där försörjnings-

kravet hos arbetskraftsinvandrare höjts dramatiskt. Om denna reform skulle 

jag kunna säga mycket och väldigt lite av det skulle vara positivt. 

Den som vill fördjupa sig i reformen som helhet kan titta närmare på 

följande relevanta källor: 

https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/09/forsorjningskravet-

forarbetskraftsinvandrare-hojs/ 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/departementsserien-

ochpromemorior/2023/05/ett-hojt-forsorjningskrav-for-

arbetskraftsinvandrare/ 

https://www.migrationsverket.se/Om-Migrationsverket/Aktuella-

fragor/Forandringarinom-arbetstillstandsomradet/Hojt-forsorjningskrav-for-

arbetstillstand.html 

 

Av intresse för denna motion är att i och med denna reform så har regeringen 

satt en siffra på vad som ska anses vara ”en god försörjning”! När vi har en 

regering som satt en summa på vad som är en god försörjning så måste vi 

som kommun och väldigt stor arbetsgivare agera! Jag har full förståelse för 

att vår kommuns ekonomi är ansträngd och att ett uppdrag att alla kommun-

anställda ska ha en god försörjning kan vara svårt att genomföra över en 

natt! Det finns också rättviseaspekter som måste vägas in och hanteras för att 

lojala medarbetare fortfarande belönas för lång och trogen tjänst. 
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Ljusdals kommun har särskilt prioriterat målet att ha anständiga arbetsvillkor 

och särskilt pekat ut ett övergripande uppdrag att vara en attraktiv 

arbetsgivare. 

 

Det borde inte heller finnas någon politiker, eller någon annan heller för den 

delen som skulle vilja neka sina medmänniskor en god försörjning. 

 

Med bakgrund av detta vill jag därför att kommunfullmäktige under det 

prioriterade målet ”Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt” också 

beslutar att anta ett övergripande uppdrag att alla anställda ska ha en god 

försörjning." 

Beslutsunderlag 

Motion 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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§ 161 Dnr KS-00502/2023  

Motion från Jonas Rask-Samuelsson (C) om 
broddar/halkskydd till seniorer 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask- Samuelsson (C) har lämnat en motion med förslag om 

broddar/halkskydd till seniorer. I motionen skriver han: 

 

"Centerpartiet vet att rörelse och aktivitet positivt både för den fysiska och 

psykiska hälsan. Samtidigt vet vi att fler rör sig mindre och det skapar många 

negativa effekter både på kort och lång sikt. Därför vill Centerpartiet att fler 

ska börja röra på sig mer. Ett litet steg är att erbjuda seniorer broddar så att 

de även på vinter vågar ut och gå. Ofta är höstens och vårens halka en orsak 

när många tvekar att ta sig ut och röra på sig. Det hoppas vi ändra på med 

hjälp av att erbjuda gratis broddar till seniorer. 

 

En halkolycka med påföljande fraktur eller annan skada är inte bara olyckligt 

för den enskilde utan skapar också samhällskostnader i flera steg. En är för 

regionens och kommunens direkta kostnader i form av räddningstjänst, 

akutsjukvård, rehabilitering eller eventuell hemtjänst. Indirekta kostnader 

som uppstår kan vara att människor inte kan utföra sitt arbete, livskvalité-

försämringar med mera.  

 

Enligt gamla beräkningar var kostnaden för en lindrig fallolycka i snitt cirka 

6 000 kronor och för en mer allvarlig skada kunde kostnaden överstiga 280 

000 kronor (MSB – Samhällets kostnader för fallolyckor 2009). Detta är 

relativt gamla siffror och skulle utifrån prisindex och inflationen kunna 

räknas upp med 30%. 

 

Total kostnaden för fallolycka fördelas enligt studien från Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap enligt följande ca fyrtio procent hamnar på 

kommun och region (kommun 12% och region 27%) näringslivet belastas 

med 10% av kostnaderna, individen över 45%. Bara utifrån dessa siffror går 

enkelt att förstå att det finns en stor potential i att förebygga olyckor. 
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En allvarlig höftfraktur skulle utifrån undersökningen belasta en kommun 

med över 30 000 kronor i rena merkostnader. För en region är kostnaden 

minst 75 000 kronor. Potential för att förebygga halkolyckor är stor och 

spara både pengar och lidande.  

 

Eftersom vi vet att rörelse och motion skapar väldigt stora positiva effekter 

är det inget alternativ att låsa in eller förbjuda människor att röra sig. Vi i 

Centerpartiet vet att aktiva människor blir gladare och friskare människor.  

 

Därför vill vi satsa så att våra äldre fortsätter våga röra sig även på vintern.  

 

Vi föreslår därför att:   

- Broddar/halksskydd till skor erbjuds alla seniorer i kommunen 

- En studie görs var flest fallolyckor sker utomhus för att få fram underlag 

 för eventuella ytterligare förebyggande satsningar." 

Beslutsunderlag 

Motion 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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§ 162 Dnr KS-00194/2022  

Medborgarförslag med önskemål om höjd friskvårds-
ersättning för kommunanställda. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om höjd friskvårdsersättning för 

kommunanställda har inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Vi som är anställda i kommunen får 1 200 kronor per år i friskvårds-

ersättning. Denna summa har inte ändrats på över tio år. Detta känns väldigt 

orättvist då ni själva höjer era ersättningar som till exempel era arvoden. Så 

mitt förslag är att friskvårdsersättningen höjs till 5 000 kronor per år. 

Likadant som AB Ljusdalshem har för sina anställda." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 116 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja friskvårds-

pengen till 3 000 kronor. 

             

Kommunstyrelsen ordförande i sitt övervägande att kommunstyrelsen 12 

oktober 2023 beslutade att friskvårdspengen ska höjas till 3 000 kronor från 

den 1 januari 2024.  

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 211 

Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 111 

Förslag till beslut 2 oktober 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 116 

Medborgarförslag 1 juni 2022 
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Yrkanden 

Pernilla Färlin (M) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 

fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 163 Dnr KS-00232/2023  

Medborgarförslag gällande höjning av friskvårdpengen 
till minst 2 500 kronor. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande höjning av friskvårdspengen till minst 2 500 

kronor har inkommit. Förslagsställaren vill även att kommunen inför ett 

digitalt betalningssätt för att underlätta användandet av friskvårdbidraget och 

att en översyn görs av förhandling av friskvårdstimme. 

 

Förslagsställaren skriver att Ljusdals kommun hade den högsta 

sjukfrånvaron 2021 och att det finns evidens kring de fördelar friskvård har 

för personer som jobbar inom hälsa och sjukvård.  

 

Förslagsställaren skriver att idag kan friskvårdsbidrag ansökas om vid 

inlämnande av kvitton upp till en summa på 1 200 kronor. Friskvårdstimme 

finns inte och det går inte att förhandla sig till friskvårdstimme vid 

lönesamtal. 

 

Förslagsställaren beskriver skillnaderna i friskvårdsförmåner mellan 

kommunerna samt mellan kommun och region. Exempel: 

 

Bollnäs: 1 500 kronor. 

Sundsvalls kommun: Friskvårdstimme en gång i veckan, gratis årskort på 

specifika gym. 

Region Gävleborg: 3 500 kronor. 

 

Friskvårdsbidraget i Ljusdals kommun har inte förändrats sedan 2012. 

 

För att kunna nyttja friskvårdsbidraget behöver den anställde betala ur egen 

ficka och ligga ute med beloppet tills dess att kvitton är inskickade, hand-

lagda och pengarna är utdelade. Alla har inte möjligheten till detta då privat-

ekonomin kan vara ansträngd. Det finns digitala lösningar för detta som 

vissa arbetsgivare använder sig av. Man betalar direkt ur den egna frisk-

vårdspotten man har (via en app) vid betalning för aktiviteten/behandlingen. 
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Kommunfullmäktige beslutade 24 april 2023, § 67 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen lämnade medborgarförslaget till HR-chefen för yttrande. 

 

HR-chefen skriver i sitt yttrande att medborgarförslaget beskriver behov från 

arbetstagare att dialog kring friskvård på arbetsplatsen ska uppmuntras. 

Friskvård berikar inte bara arbetstagarens fritid och hälsa utan påverkar 

arbetsprestation positivt och sjukfrånvaron sjunker. Medborgarförslaget 

hänvisar till de ökade sjukfrånvarotalen och att kommunen har en högre 

sjukfrånvaro i jämförelse med övriga kommuner i Hälsingland. Vidare 

hänvisas till flera vetenskapliga studier som visar på de positiva effekter som 

fysisk aktivitet har genom att det fungerar som en buffert och dämpar 

upplevd stress, oro och depression. Medborgarförslaget visar på stora 

skillnader mellan olika arbetsgivare i vilken friskvård som erbjuds.  

 

Medborgarförslaget omfattar tre förslag, för det första att friskvårdspengen 

ska utökas till 2 500 kronor, att en digital systemlösning som innebär att 

medarbetaren inte behöver ligga ute med pengarna utan istället dras det ur en 

friskvårspott och för det tredje är att införa friskvårdtimme på 

arbetsplatserna. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens har på uppdrag av kommunstyrelsens 

beredning yttrat sig enligt följande: Kommunstyrelseförvaltningen föreslår 

att medborgarförslaget bifalles. 

  

Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja 

friskvårdspengen till 3 000 kronor. 

             

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att "då vi i Framtid 

Ljusdal i vårt politiska program har att vi ska genomföra en höjning av 

friskvårdspengen, så har vi lagt förslaget att höja den till 3 000 kronor per år 

från och med 1 januari 2024. 

 

I samband med höjningen kommer det även bli möjligt att inte behöva ligga 

ute med pengar, i den mån det fungerar med de lösningar som kommer att 

finnas. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 212 

Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 110 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 oktober 2023 

Yttrande från HR-chefen 3 maj 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 24 april 2023, § 67 

Medborgarförslag 18 april 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsen förslag.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Medborgarförslaget ska bifallas.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins yrkande.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Pernilla Färlins yrkande, Nej-röst för Kristoffer Kavallins 

yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 30 Ja-röster mot 10 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat bifalla Pernilla Färlins yrkande.   

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), Maria 

Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M), 

Stefan Bergen (M), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), 

William Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Henrik Estander (L), Maud 

Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie 

Forslin (LB), Marie Mill (LB), Torsten Hellström (LB), Henrik Karlström 

(SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), 

Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) 

röstar Ja.  
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Carina Bergen (M), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Jan 

Nordlinder (S), Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Kiki Furstedt 

(V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 

röstar Nej. 

 

Gunnar Eriksson (S) avstår från att rösta.  

Protokollsanteckning 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 

beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren  
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§ 164 Dnr KS-00178/2022  

Medborgarförslag gällande friskvård för Ljusdals 
kommuns anställda. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.           

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inlämnats till kommunfullmäktige där förslags-

ställaren föreslår att kommunen ska besluta att de friskvårdssatsningar som 

AB Ljusdalshem ger sina anställda även ska gälla kommunens anställda. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 74 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen lämnade medborgarförslaget till HR-chefen för yttrande. 

 

HR-chefen skriver i sitt yttrande att medborgarförslaget beskriver hur ett av 

kommunens bolag arbetar med olika åtgärder för att stötta sina anställda till 

en sund och hälsosam livsstil som ger positiva effekter för både individen 

själv, och för arbetsgivaren. Förutom en friskvårdspeng på 5 000 kronor per 

anställd ges möjlighet att träna under arbetstid och tillgång till styrketräning 

via gymkort. Förslaget är att införa samma friskvårdssatsningar för anställda 

inom kommunen som hos bolagen som ett led i att stärka varumärket som 

attraktiv arbetsgivare. Ljusdals kommun beslutade att införa friskvårdspeng 

efter beslut i kommunfullmäktige 31 oktober 2011, § 219. Friskvårdspengen 

bestämdes till ett belopp på upp till 1 200 kronor. Om beloppet ska öka eller 

stå kvar på samma nivå är ett beslut som inkluderas i beredningsprocessen 

för kommande årets budget, vilken beslutas av kommunfullmäktige  

 

Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja 

friskvårdspengen till 3 000 kronor. 

           

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att "då 

friskvårdsbidraget under tid varit 1200 kronor per år, anser vi i Framtid 

Ljusdal att det är dags att det höjs. 
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I vårt politiska program har vi med detta som en punkt att genomföra. Därför 

har vi lagt fram ett förslag på en höjning till 3 000 kronor per år, med start 1 

januari 2024. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023 att friskvårdspengen ska höjas 

till 3 000 kronor. I samband med höjningen kommer även en möjlighet att 

slippa ligga ute med pengar, i den mån det är möjligt." 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 213 

Arbetsutskottets protokoll 9 november 2023, § 213 

Förslag till beslut 3 oktober 2023 

Yttrande från HR-chefen 4 april 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 74 

Medborgarförslag 17 maj 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 165 Dnr KS-00510/2023  

Medborgarförslag om vattenrutschkana utomhus vid 
Färila simhall 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om vattenrutschkana utomhus vid Färila 

simhall har inkommit.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Mitt förslag för Ljusdals kommuns charmiga simhall. 

 

Önskar ett lyft för en ny attraktion då kreativitet med fantasi går hand i hand- 

i form av en ny vattenrutsch som är utanpåliggande, som ringlas utanför. 

 

Då den blir speciell och spektakulär för orten Färila så kan den utformas som 

Färilakorven. 

 

Jag ser det som nytta och nöje samt en fantastisk idé att ge Färila simhall att 

blomma till."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-

servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Samhällsservicenämnden  
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§ 166 Dnr KS-00300/2023  

Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.        

Sammanfattning av ärendet 

Arbetsmarknads- och socialnämnden har översänt redovisning över ej 

färdigställda beslut för individ- och familjeomsorgen kvartal två 2023.

             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 209 

Tjänsteskrivelse 14 november 2023 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 19 september 2023, § 179     

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta .  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Karin HöglundNamn: 
2023-12-05 15:46Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
3A868E4AF02C4370C042535F94245CCE4AC35B856D73FB666AC94AAEC6F778B6

KARIN ANNELIE WALLBERGNamn: 
2023-12-05 15:55Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
3A868E4AF02C4370C042535F94245CCE4AC35B856D73FB666AC94AAEC6F778B6

ROGER KASTMANNamn: 
2023-12-05 16:03Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
3A868E4AF02C4370C042535F94245CCE4AC35B856D73FB666AC94AAEC6F778B6

KRISTINA MICHELSONNamn: 
2023-12-06 08:27Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
3A868E4AF02C4370C042535F94245CCE4AC35B856D73FB666AC94AAEC6F778B6
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Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 17 


november 2023. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 17 


november 2023 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  


 


Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning 


kungjort.  


 


Meddelanden 


 


Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen Gävleborg utsett Olof Andersson 


(KD) till ny ersättare i kommunfullmäktige. Valet gäller till och med den 


14 oktober 2026. 


 


Ledamöternas korta frågor 


Kristoffer Kavallin (MP) har ställt frågor till samhällsservicenämndens 


ordförande Ulf Nyman (M), omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson 


(L), AB Ljusdalshems ordförande Jonny Mill (LB) och kommun-


styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) som alla handlar om  


byggnationen av carport i Los vid hemtjänstens lokaler.  


Ulf Nyman (M), Maud Jonsson (L) och Pernilla Färlin (M) svarar på 


frågorna. Jonny Mill (LB) är frånvarande vid dagens sammanträde.  
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§ 150 Dnr KS-00501/2023  


Avsägelse från Sarah Andersson (L) gällande 
uppdraget som ersättare i omsorgsnämnden. 
Fyllnadsval 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Sarah Andersson (L) beviljas entledigande från sitt uppdrag. 


 


2. Suzanne Blomqvist (L) väljs till ny ersättare.  


 


3. Uppdraget gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Sarah Andersson (L) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


omsorgsnämnden. 


 


Ordföranden frågar om Sarah Andersson kan beviljas entledigande från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Yrkanden 


Henrik Estander (L): Suzanne Blomqvist (L) väljs till ny ersättare i 


omsorgsnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Sarah Andersson, Suzanne Blomqvist 


Omsorgsnämnden 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


9(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 151 Dnr KS-00079/2023  


Reviderade budgetramar 2024  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Centrala budgeterade intäkter 2024 revideras med sammanlagt 13 


 miljoner kronor i enlighet med fördelning i tabell nedan. 


 


2.  Nämndernas budgetramar 2024 revideras med sammanlagt 13 miljoner 


 kronor i enlighet med följande: kommunstyrelsen 3 miljoner kronor, 


 utbildningsnämnden 5 miljoner kronor samt omsorgsnämnden 5 miljoner 


 kronor. 


 


3.  Nämnderna anmodas att utifrån kommunfullmäktiges övergripande mål 


 och ekonomiska resursramar fastställa taxor/avgifter, detaljbudget, 


 investeringsbudget och verksamhetsmål för år 2024 samt senast under 


 december 2023 återrapportera till kommunstyrelsen.        


Sammanfattning av ärendet 


Under hösten 2023 har regeringen presenterat satsningar i Budget-


propositionen samtidigt som SKR (Sveriges Kommuner och Regioner) har 


tagit fram Ekonomirapporten med en uppdaterad prognos över skatteintäkter 


och statsbidrag. 


 


 


 


 


 


 


Nettoeffekten för Ljusdals kommun är utökade intäkter med 13 miljoner 


kronor vilket främst beror på höjda generella statsbidrag till kommunsektorn. 


Motivet till detta från regeringen är i huvudsak att stärka upp kärnverksam-


hetens förutsättningar i en turbulent och osäker tid (hög inflation, räntor, 


pensioner m.m.). 


 


 


 


Förändrade intäkter  Mnkr Kommentarer 


Skatteintäkter  -8,9 Nedrevidering av uppräkningsfaktorer 


Generella statsbidrag  12,4 Förstärkning i höstpropositionen 


Utjämningssystemet  9,5 Uppdatering av utjämningssystemet 


Summa 13 Disponibelt ”merutrymme” 
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Resursfördelning 


 


Av ovanstående framgår att det således finns ett disponibelt merutrymme 


med 13 miljoner kronor 2024 att fördela till nämndernas ramar. Hur 


fördelningen till nämnderna ska ske är en politisk fråga att ta ställning till 


varför detta får hanteras i särskild ordning (med ett separat politiskt yrkande, 


se bilaga).  


 


Kommunstyrelseförvaltningen lämnar därför frågan om detaljrevidering av 


nämndernas budgetramar 2023 utan eget ställningstagande . 


 


Framtid Ljusdal föreslår genom kommunstyrelsens ordförande att utifrån 


regeringens motivering att merparten av resurserna (77 %) ska gå till 


kärnverksamheterna skola, vård och  omsorg. Resterande del (23 %) föreslås 


gå till kommunstyrelsen för att stärka upp pågående arbete kring utveckling 


av ledning och styrning av kommunen. 


  


 
Nämnd  


Mnkr Kommentarer 


Kommunstyrelsen  3,0 Satsning på styrning och ledning 


Utbildningsnämnden  5,0 Satsning på kärnverksamheten 


Omsorgsnämnden 5,0 Satsning på kärnverksamheten 


Summa 13,0 
 


 


Kommunstyrelsen föreslår 9 november 2023, § 200 att kommunfullmäktige 


beslutar i enlighet med förslag från Framtid Ljusdal.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 200 


Politiskt förslag 2 november 2023 


Tjänsteskrivelse 2 november 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Maud Jonsson (L), Henrik Estander (L), Henrik 


Karlström (SD), Marie Mill (LB) och Kennet Hedman (M): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.  
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Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Jonas Rask 


Samuelsson (C), Mårten Züchner (V) och Kristoffer Hansson (S): De 13 


miljoner kronorna fördelas enligt följande: 4 miljoner kronor till 


omsorgsnämnden, 4 miljoner kronor till utbildningsnämnden, 3 miljoner 


kronor till kommunstyrelsen och 2 miljoner kronor till samhällsservice-


nämnden.  


 


Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag nummer 1 och 3. Dessutom yrkas på: 


 


• 5 miljoner kronor till utbildningsnämnden. 


• 5 miljoner kronor till omsorgsnämnden varav 4,042 miljoner kronor för 


 att säkerställa att verksamhetsplan 2024 kan genomföras. 


• 1,5 miljoner kronor till samhällsservicenämnden för att säkerställa att 


 vallöften om återinfört vägbidrag inte går ut över fritidsgårdar/bibliotek 


• 1,5 miljoner kronor till kommunstyrelsen öronmärkta för att ställa om 


 kommunens skogsbruk till ett mer långsiktigt, varsamt och klimatvänligt 


 bruk utan kalhyggen. 


 


Henrik Estander (L): Avslag på Lena Svahns m fl yrkande och Kristoffer 


Kavallins m fl yrkanden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 1 i 


kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer punkt 2 i kommunstyrelsens förslag mot Lena Svahns m 


fl yrkande och mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  


 


Omröstning begärs.  


 


Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. För att utse 


motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden Lena Svahns m fl yrkande 


mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige utser Lena Svahns yrkande till huvudförslag.  


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 


 


Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Lena Svahns m fl 


yrkande.  
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Omröstningsresultat 


Med 21 Ja-röster mot 20 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat bifalla 


kommunstyrelsens förslag.  


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 


Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), 


Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 


(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 


(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 


Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 


Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria 


Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 


(C), William  Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Mårten 


Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkt 3 i 


kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Reservationer 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria 


Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 


(C), William  Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Mårten 


Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar 


sig mot beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Nämnderna 


Revisionen 


Ekonomienheten för verkställande 
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§ 152 Dnr KS-00435/2023  


Sammanträdesdagar 2024 för kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige 2024 godkänns.      


Sammanfattning av ärendet 


Förslag finns på sammanträdesdagar 2024 för kommunfullmäktige: 


 


 Jan Feb Mar Apr Maj Jun Aug Sep Okt Nov Dec 


KF 29 26 25 29 27 17 - 30 28 25 


 


16 


 


 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023 


Tjänsteskrivelse 26 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till föreslagna 


sammanträdesdagar. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


dessa 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunkansliet för publicering i sammanträdeskalender 
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§ 153 Dnr KS-00463/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
att värna kommunens intressen i styrkedjan. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till kommun-


styrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om att värna kommunens intressen 


i styrkedjan. 


 


I interpellationen skriver Lena Svahn: 


 


"Två kommunalråd från moderaterna har i fullmäktige och i media gjort klart 


för oss att de inte yppar åsikter om sådant som partiet i regeringsställning 


lägger fram. Jag undrar varför. Varför är inte moderaterna intresserade av att 


driva frågor som är viktiga för Ljusdal, oavsett vad regeringen hittar på för 


landet i stort? 


 


Överallt ute i landet sker nämligen uppvaktningar, påverkan och avkrävt 


ansvar uppåt i styrkedjan. Från kommun till region, från region upp till 


riksdag. Det är viktigt och tacksamt eftersom de kommunala politikerna ofta 


vet bäst vad som är bra för kommunen och i synnerhet känner de lokala 


förutsättningarna. De får ofta slåss för olika frågor som behöver belysas 


bättre. Eller markera mot ett beslut som får negativa konsekvenser för den 


egna kommunen. Landsbygden drabbas ju ofta mer negativt än storstäderna.  


 


Om man som kommunpolitiker inte kan tänka sig att ha invändningar mot 


regeringens prioriteringar så förstörs denna styrkedja. Det kan jämföras med 


vilken organisation som helst, där lyhördheten bör gå åt båda håll för bästa 


utveckling. Oppositionen ställer sig mycket frågande till att politiker i 


ledning inte vill företräda kommunen i första hand, som uppdragsbeskriv-


ningen säger att ni ska göra. Vi har kommunalt självstyre och ni företräder 


Ljusdal kommuns medborgare som förväntar sig att styret ska ha Ljusdals 


samhälles bästa för ögonen. Ni bör ta stor hänsyn till de behov och 


förhållanden som finns här lokalt, i kommunens alla delar. 
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Sakfrågor och utvecklingsfrågor är grunderna i kommunpolitik. Exemplen är 


många där oppositionen lyfter egna frågor samt yrkar runt förslag ute i 


nämnderna. De frågor vi driver baseras dels på partiernas politik, men till 


större del på de unika behoven och förutsättningarna i kommunen samt eget 


omdöme som ledamot. Därför blir vi förvånade över att ledande politiker så 


tydligt istället följer partipiskan.  


 


Därför vill jag ställa följande två frågor till kommunstyrelsens ordförande: 


1. Varför är det partiet ni företräder i första hand och inte kommunen, vilket 


 uppdragsbeskrivningen anger? 


2. Varför anses det inte viktigt och nödvändigt att påverka uppåt i 


 styrkedjan?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 140 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


november.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


"1.Mitt uppdrag som kommunstyrelseordförande innebär att jag represen-


terar kommunen i första hand, alltid, dygnet runt 24/7.  Det gäller även förste 


vice ordförande och även dig Lena som andre vice ordförande, det hoppas 


jag verkligen att du vet. Inga konstigheter i det för min del, då jag tar mitt 


uppdrag på största allvar och alltid tänker på att det är för kommunens bästa.  


 


2.När man ställer en fråga om jag vill ställa upp på en skriftlig protest mot 


vår regering, tillsammans med ett oppositionsparti, genom att ta upp detta i 


kommunfullmäktige, så tycker jag att ni går över gränsen. För mig känns det 


som att ni använder kommunfullmäktige som ett påtryckningsorgan att jag 


ska gå emot min egen regering." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 


Färlin (M), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Henrik Karlström 


(SD), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Maria Molin (M).  


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 140 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 154 Dnr KS-00464/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
responstider för ambulansen. Återkallande av 
interpellation 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen återkallas.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 


kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M9 om responstider till 


ambulansen. 


 


Lena Svahn skriver: 


 


"Responstid är tiden från 112-samtal tills att första resurs är på plats. Enligt 


en sammanställning i april från organisationen Hela Sverige ska leva har 


responstiderna för ambulansen ökat i samtliga hälsingekommuner. Sett 


längre tillbaka, så med flera minuter under en tioårsperiod. Att svarstiderna 


ökar oroar naturligtvis, och i dagsläget finns ingen förklaring till varför de 


ökar. Därför la socialdemokraterna i regionen nyligt fram ett initiativärende i 


Hälso- och sjukvårdsnämnden, där de ville utreda orsaken och få fram 


förslag på åtgärder. Av svaret tillbaka att döma så är styret inte intresserade 


av att ta reda på orsakerna till längre väntetider. Ärendet anses besvarat med 


lite fakta runt hur det sett ut under åren 2021 och 2022, att väntetiderna ser 


rätt lika ut över de två åren. Men det var ju inte vad frågan handlade om.  


 


För Ljusdals del har de redan långa väntetiderna ökat till hela 19,1 minuter 


för prio 1-larm. Över tid har det ökat på följande vis: 17,9 (2020), 18,6 


(2021), 19,1 (2022).  


 


När det kommer till att rädda liv så hänger det på minuten, ibland sekunder. 


Att en så stor kommun till ytan som Ljusdal har längre väntetider än 


exempelvis Hudiksvall eller Gävle är inte konstigt. Det är en av de saker 


man måste ”leva med”  och acceptera som landsbygdskommun. Dock blir 


jag oroad när jag ser dessa siffror och tänker att vi måste ta reda på 


orsakerna.  
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Om flera kommuner tycker detta är viktigt och trycker på uppåt så kanske vi 


skulle få fart på frågan igen och övertyga regionen. Det skulle gynna alla 


kommuner att titta på saken. Jag vill därför ställa följande två frågor till 


kommunstyrelsens ordförande: 


 


1. Hur ser kommunledningen här i Ljusdal på det faktum att väntetiderna 


 ökar? 


2. Skulle kommunledningen vilja att saken utreds så vi får veta vad som kan 


 göras åt problemet?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 140 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


november.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


”Det är absolut inte bra att väntetiderna ökar. Ambulansen handhas av 


Region Gävleborg. Som KSO i Ljusdal har jag löpande, nära samtal med 


regionledningen om olika frågor. Det är effektivt sätt att påverka och nå 


resultat.” 


Interpellanten Lena Svahn (S) meddelar att hon tar tillbaka interpellationen. 


Ordföranden konstaterar därför att ärendet kan avslutas. 


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 141 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 155 Dnr KS-00465/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
reglemente för samt stöd till enskilda vägar. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om reglemente för samt stöd till enskilda 


vägar. 


 


I interpellationen skriver Jonas Rask- Samuelsson: 


 


"I samband med kommunstyrelsesammanträdet den 16 augusti avslog 


Framtid Ljusdal förslaget från mig och Centerpartiet att avsätta 800 000 


kronor ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till stöd för enskilda vägar. 


Framtid Ljusdal stödde sig i argumentationen på yttrandet från samhälls-


servicenämnden. Det krävs pengar till nämnden och ”det tidigare 


reglementet för detta behöver ses över, revideras och beslutas politiskt”. 


Framtid Ljusdal valde därefter att rösta ner mitt förslag om att avsätta pengar 


till enskilda vägar.  


 


Eftersom att ett av Framtid Ljusdals argument för att avslå förslaget var att 


reglementet behövde revideras hade jag och Centerpartiet förberett ett 


initiativärende om att revidera reglementet. För tillfället ligger nu mitt 


ärende om att uppdatera reglementet någonstans hos kommunstyrelsens 


ordförande. Jag yrkade i kommunstyrelsen att ärendet skulle beslutas samma 


dag och gå direkt till kommunfullmäktige så att vi här kunde ta beslut om att 


sätta igång arbetet med revidering. Jag fick så klart ett nederlag i den 


voteringen eftersom att Framtid Ljusdal hellre verkar vilja söka en långbänk 


i ärendet än att stödja förslag från Centerpartiet och oppositionen. Eftersom 


det är kommunfullmäktige antagit reglementet så är det rimligen en uppgift 


för kommunfullmäktige att fatta beslut om översyn av reglementet. 


Beredningsprocessen kräver att kommunstyrelsen bereder ärenden inför 


kommunfullmäktige och inför kommunstyrelsen ska kommunstyrelsens 


arbetsutskott bereda ärenden. På kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 
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oktober fanns inte då heller mitt initiativärende på dagordningen. Enligt vår 


möteskalender skulle första datum för att bifalla mitt initiativärende vara den 


18 december.  


  


Nu har jag och Centerpartiet lagt fram förslag om både pengar till bidraget 


och om reglementet. Pengarna röstade Framtid Ljusdal ner både i 


kommunstyrelsen men också under budgetärendet i september här i 


kommunfullmäktige. 


 


I enlighet med den budget som Framtid Ljusdal valde att rösta igenom för 


2024 så har samhällsservicenämndens ordförande Ulf Nyman (M) förklarat 


att det finns ”ett sparkrav på 3 miljoner kronor” på dess förvaltning 


(Ljusdalsposten 28 september 2023). Det är oroväckande och risken är 


uppenbar att dessa minskade resurser omöjliggöra en nystart av stöd till 


enskilda vägföreningar. Att det dröjer att fatta beslut om revidering av 


reglementet gör inte oron mindre. 


 


Jag ställer utifrån ovan följande frågor:   


 


1. Hur ser tidsplanen ut för att fatta beslut om mitt initiativärende?  


 


2. I samband med vilket kommunfullmäktige räknar Framtid Ljusdal med att 


 ett reviderat förslag till reglemente finns färdigt för beslut? " 


 


3. Kommer det att ske någon dialog med vägföreningarna i samband med 


 revideringen av reglementet?  


 


4. Kommer Framtid Ljusdal att prioritera att återuppta stödet till enskilda 


 vägar i sin detaljbudget?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 142 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


november 2023.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen:  


 


"Vad gäller ditt tidigare initiativärende så handlar det om att revidera 


reglementet för kommunalt vägbidrag innan vi fattar beslut om att bevilja 


bidraget. Här är det viktigt att poängtera att inom kommunal förvaltning så 


krävs det beslut om att bevilja bidraget först innan man ser över reglementet 


vilket jag påpekat i tidigare svar. Vad gäller yrkandet om 800 000 kronor så 


täcker det endast halva årliga kommunala vägbidraget.  
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En dialog med kommunens ideella vägföreningar har redan upprättats då ett 


frågeformulär skickats ut där frågor om eventuella skador från höstens 


översvämningar besvarats. 


 


Vi i moderaterna gick till val 2022 på att hela det kommunala vägbidraget 


ska återinföras vilket samhällsservicenämnden kommer att fatta beslut om 


vid nästa nämndsammanträde i november. Finansieringen av detta kommer 


att klargöras då." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask-Samuelsson (C), 


Pernilla Färlin (M) och Kristoffer Kavallin (MP).  


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 142 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 156 Dnr KS-00466/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
Framtid Ljusdal tänker följa ekonomistyrningsreglerna. 
Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om Framtid Ljusdal tänker följa 


ekonomistyrningsreglerna.  


 


I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 


 


"I samband med kommunstyrelsens beslut om hantering av delårsrapport 


presenterade på sittande bord den politiska majoriteten ett förslag om 


tilläggsbudget för flera nämnder. Till förslaget fanns inga underlag som 


visade huruvida det är ett underskott på verksamheten utifrån ordinär drift 


eller om underskotten utgörs av särskilda händelser eller extraordinära 


kostnader. Allt var hastigt hanterat och på oppositionens frågor kom få och 


intetsägande svar. Några citat ur reglerna kommunfullmäktige antagit 


”Tilläggsanslag till fastställd driftbudget ska inte förekomma. Förändrade 


förutsättningar ska istället klaras genom omdisponering av tilldelade medel.” 


I tillämpnings-anvisningarna som KS själva antagit finns exakt samma 


stycke med. 


 


I de av kommunfullmäktige antagna ekonomistyrningsreglerna samt de av 


kommunstyrelsen antagna riktlinjerna för tillämpning av reglerna står det 


tydligt att det är förvaltningarnas uppgift att per automatik ta fram 


handlingsplaner för att uppnå en budget i balans. Det uttalades av flera 


företrädare för majoriteten att det skulle undvikas så långt det är möjligt.  


 


Under början på året hade vi i oppositionen vid flera tillfällen synpunkter på 


hur den nya majoriteten som utgörs av Moderater, Sverigedemokrater, 


Ljusdalsbygdens parti, Liberalerna och Kristdemokraterna agerade i strid 
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med gällande ekonomistyrningsregler. Vi har vid flera tillfällen reserverat 


oss mot att hantering av olika ärenden strider mot ekonomistyrningsreglerna.  


 


Det har varit flera tydliga avsteg från beslut i kommunfullmäktige och 


tydliga avsteg från beslut i kommunstyrelsen. Frågan om besluten är värda 


något behöver därför väckas. Enligt mig och Centerpartiet är ett blocköver-


skridande ramverk för hur vi arbetar med ekonomin något väldigt bra för en 


kommun. Det är som riksdagens finanspolitiska ramverk som än idag följs 


av nästan alla i riksdagen sedan det antogs i samband med 90-talskrisen. Att 


ha antagit och arbetat fram våra kommunala ekonomistyrningsregler har 


tjänat vår kommun väl och lett fram till att vi nått fram till en situation med 


en stark och god ekonomi i vår kommun. 


 


Därför ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens ordförande:  


 


- Delar kommunstyrelsens ordförande min syn på att framtagandet av 


 ekonomistyrningsreglerna varit en viktig del i att få ordning på 


 kommunens ekonomi?  


 


- Anser kommunstyrelsens ordförande att det är viktigt att följa 


 ekonomistyrningsreglerna samt tillämpningsanvisningarna? 


   


- Hur avser kommunstyrelsens ordförande att  i framtiden ändra arbetssätt 


 för att efterleva besluten som tagits av kommunfullmäktige och 


 kommunstyrelsen? 


 


- Tänker Framtid Ljusdal riva upp ekonomistyrningsreglerna eller 


 förändra dem?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 143 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


november 2023.  


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Som kommunstyrelsens ordförande och representant för Framtid Ljusdal, 


vill jag betona att vi ser allvarligt på kommunens långsiktiga välfärd och 


utveckling. 


 


Vi gör ansvarsfulla investeringar inom utbildning och omsorg som bygger på 


vetenskapliga och mätbara metoder. Dessa är avgörande för en långsiktig, 


hållbar och positiv påverkan på vår kommun. 
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Vi går nu med ett betydligt större ekonomiskt överskott centralt än tidigare 


beräknat. Detta ger oss möjlighet att omfördela dessa extra resurser dit de 


behövs mest helt i linje med de ekonomistyrningsregler som är antagna. 


 


Detta kommer att undvika ineffektiva anställnings- och inköpsstopp, särskilt 


eftersom vi planerar att göra dessa riktade satsningar under nästa år. Allt 


detta sker i strikt överensstämmelse med ekonomistyrningsreglerna, vilket 


säkerställer att vår ekonomiska stabilitet upprätthålls. 


 


Svar på interpellantens frågor: 


 


1. Angående ekonomistyrningsreglernas betydelse: Absolut, 


 ekonomistyrningsreglerna har varit en central komponent i att stabilisera 


 kommunens ekonomi. Tillsammans med covid-pengarna från staten som 


 räddade det akuta läget. 


 


2. Angående följsamhet till ekonomistyrningsreglerna och 


 tillämpningsanvisningar: För att öka förståelsen för hur 


 ekonomistyrningsreglerna ska tillämpas har beslutats om 


 Tillämpningsanvisningar fastställda av kommunstyrelsen 2022-04-07.  


 Som tidigare nämnt, ser vi reglerna som en ryggrad i vår ekonomiska 


 förvaltning. 


  


Under rubriken Budgetansvar står det i Tillämpningsanvisningen under 


punkten  


 


3.  "Avvikelser ska i sista hand (om ovanstående möjligheter är uttömda, 


dvs. undantagsfall) hanteras genom att hos kommunfullmäktige begära 


ytterligare skattemedel.” Vi följer noggrant ekonomistyrningsreglerna och 


när det uppstår avvikelser agerar vi enligt Tillämpningsanvisningen. 


 


3. Angående framtida arbete och beslut: Vi kommer att fortsätta att använda 


 ekonomistyrningsreglerna som riktlinjer för vårt ekonomiska arbete och 


 beslut. Vi följer reglerna helt enkelt.  


 


4. Angående eventuell förändring av ekonomistyrningsreglerna: Det finns 


 för närvarande ingen anledning att ändra dessa regler, de har visat sig vara 


 ett effektivt verktyg för att styra och balansera kommunens ekonomi. 


 Precis som jag uppfattade att du tidigare säger dig tycka." 
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Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask-Samuelsson (C), 


Pernilla Färlin (M), Kristoffer Kavallin (MP), Kristoffer Hansson (S), Lena 


Svahn (S) och Kennet Hedman (M).   


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges sammanträde 27 oktober 2023, § 143 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 157 Dnr KS-00467/2023  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
regionens yttrande till Trafikverket med 
inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 
Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om regionens yttrande till Trafikverket med 


inriktningsunderlag för nationella planen 2026-2037. 


 


I interpellationen skriver Jonas Rask-Samuelsson: 


 


”Regelbundet fattar politikerna i Region Gävleborg ett beslut om vilken 


prioritering de anser är rätt gällande vilken infrastruktur som bör byggas i 


Gävleborg. Det här inriktningsunderlaget skickas sedan till Trafikverket och 


utgör underlag i myndighetens förslag till prioriteringar inför framtida 


satsningar och åtgärder. Ett viktigt dokument som väger tungt i många 


tillfällen efter det är antaget. I samband med regionstyrelsen den 17 oktober 


fattade regionstyrelsen beslut om inriktningsunderlag för 2026-2037. I det 


förslaget som presenterades inför mötet var bland annat åtgärder på Norra 


Stambanan inte en prioriterad åtgärd enligt det förslaget?  


 


Min fråga till kommunstyrelsen ordförande:  


  


- Hur har regionens dialog varit med kommunen i fråga om 


 inriktningsunderlaget?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 144 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


november 2023. 
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Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


"I detta fall så har regionen ej varit i kontakt med oss gällande våra 


synpunkter kring nationell plan specifikt, däremot så hölls det en regional 


transportgrupp (där vi är part) den 5 oktober 2023. Där nämnde man det som 


hastigast, men med sista dag för synpunkter på egentligt nuläge den 13 


oktober, kring nulägesanalysen finns inte så mycket att säga, varpå vi inte 


lämnade några synpunkter från tjänstemannahåll.  


  


Under processen kring gällande nationell plan så valde vi i samråd med 


Bollnäs, Ockelbo och Hofors att skicka in ett separat inspel till nationell plan 


detta eftersom regionen även då inte ansåg att Norra stambanan skulle 


prioriteras.  


 


(Om jag minns rätt, skrev alla kommunstyrelseordförandena på det, vilket 


innebär Marit Holmstrand för vår del) 


 


Den 23 november kommer ju regionen hit för att ha infrastruktursamtal med 


Ljusdals kommun. Framförallt med inriktning på kommande revidering av 


länstransportplanen, men går ju att prata om frågan då med om vi skulle 


vilja." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Jonas Rask- Samuelsson (C), 


Pernilla Färlin (M), Roger Kastman (KD), Marit Holmstrand (S), Henrik 


Karlström (SD) och Gunnar Eriksson (S).  


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 144 


Interpellationssvar 27 oktober 2023 


Interpellation 16 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 158 Dnr KS-00483/2023  


Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-
tjänst för tillsättande av vikarier med mera. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L) gällande sms-tjänst för tillsättande av vikarier 


med mera.  


 


I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 


 


"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 


att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 


och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 


hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 


arbetsplatser. 


 


Direkt ställt under förvaltningschef Ingrid Sundström finns Bemanningen. 


Den har till uppgift att tillsätta personal där det saknas. Tidigare har de ringt 


in vikarier. Många av de anställda inom omsorgen upplever att det inte 


fungerar tillfredsställande. 


 


Helt plötsligt, och utan information, börjar bemanningsenheten tillsätta 


vikarier via sms istället för att ringa in vikarier till vakanta pass. Inte heller 


våra vikarier känner att de fått information om detta system. Det skickas 


alltså ut ett sms till ett antal valda vikarier och sen ska en bekräftelse komma 


till de som svarat, antingen att passet är tillsatt av annan eller om passet 


tilldelats den vikarien som svarade. Det här signalerar flera av både vikarier 


och ordinarie att det inte fungerar tillfredsställande. Det har även hänt att det 


inte kommit någon personal till en arbetsplats och att det även kommit fler 


till samma pass. Det här skapar stor oro bland vikarierna som är anställda i 


kommunen, hos de ordinarie och kunder/boende och brukare. Vi ser risker 


för ytterligare försämring i arbetsmiljön för en förvaltning som redan nu står 


inför svåra utmaningar. 
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Därför frågar jag dig följande: 


 


- Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 


 


- Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via sms 


 tillsätta vikarier? 


 


- På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på bemanningen, 


 ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och ska klara av att 


 täcka upp det själv? 


 


- Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som Medvind 


 införs och allt arbete kring arbetstidslagen med schemaändringar för en 


 del anställda inom omsorgen görs? 


 


- Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 


 personalen i hur Medvind fungerar? 


 


- När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer att 


 fungera tillfredsställande?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 146 att interpellationen 


får framställas. Svar ska lämnas på kommunfullmäktiges sammanträde 27 


oktober 2023.  


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Inledningsvis kan jag berätta att Bemanningsenheten är underställd bitr. 


förvaltningschef men jag besvarar ändå lite kortfattat dina frågor i den mån 


jag kan. 


 


Vem/vilka tog beslut om att tillsätta vikarier via sms? 


 


Omsorgsförvaltningen har bedömt att med det nya systemet Medvind är 


SMS det smidigaste sättet för kommunikation.  


 


Var det överhuvudtaget tänkt att informera om det nya sättet att via sms 


tillsätta vikarier? 


 


Man funderade på flera förslag att nå ut till alla vikarier vilket stötte på olika 


problem. 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


30(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Bemanningsenhetens bedömning var att det smidigaste alternativet då blev 


att direkt använda sig av SMS. 


 


På vilka grunder anser ni det vara rimligt att en personal på bemanningen, 


ensam, ska vara ansvarig och ha jour under helger och ska klara av att 


täcka upp det själv? 


 


Ingen anställd har jour, däremot helgtjänster. Nu under Medvinds införande 


har bemanningschefen satt in extra helgresurs då arbetsbelastningen är 


påtagligt högre och tills dess att ett fungerande arbetssätt finns och Medvind 


är anpassat till verksamhetens behov. 


 


Är det verkligen läge att införa ett sms system samtidigt som Medvind införs 


och allt arbete kring arbetstidslagen med schemaändringar för en del 


anställda inom omsorgen görs? 


 


Detta är en upphandling som skett av Ljusdals kommun. 


Omsorgsförvaltningen har haft att hantera de förutsättningar som tillkommit. 


Situationen har krävt mer i budgetresurser då administrationen på 


Bemanningsenheten under hösten fått utökats med cirka två årsarbetare samt 


samordnare och chefer har  arbetat övertid för att försöka möta de 


utmaningar som uppstått och fortfarande uppstår. Det är och har varit 


svårigheter med schemaläggning. Inledningsvis synkade heller inte 


hemtjänstens planeringssystem med Medvind och än idag har förvaltningen 


svårigheter att hantera tillsättning av vikarier och resurspass.  


 


Vilken strategi har förvaltningen haft för att informera och utbilda 


personalen i hur Medvind fungerar? 


 


Bemanningsassistenterna fick veckorna innan införande av systemet två 


utbildningar á 3 timmar. Förvaltningen har två egenbekostade s.k. 


nyckelpersoner som fått en kort utbildning strax innan införandet. Dessa är 


en länk mellan Lön Hälsingland och medarbetare i organisationen.  


 


För mer information om hur utbildning för förvaltningen var tänkt att 


fungera hänvisas frågorna vidare till Lön Hälsingland alternativt HR. 


Omsorgsförvaltningen gavs information att utbildning på individnivå sker 


genom så kallad e-learning, filmer i systemet, och har fått hanteras därefter.  


 


När beräknar ni att dessa system, Medvind och sms-tjänsten kommer att 


fungera tillfredsställande? 


 


Bemanningsenheten upplever att sms-tjänsten fungerar bra idag.  
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Nyckelpersonerna är i ständig kontakt med Lön Hälsingland med de frågor 


som uppkommer från verksamheten och det som förvaltningen upptäcker är 


ett behov. Bemanningsenheten har en nära och god kontakt med Söderhamns 


bemanningsenhet som hjälper och stöttar med tips eftersom de under många 


år arbetat i Medvind. Avslutningsvis konstateras att byte från BeSched till 


Medvind i förlängningen kommer att vara en bra utveckling men det 


kommer fortsatt vara stora utmaningar för omsorgsförvaltningen i 


införandet. " 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kiki Furstedt (V), Maud 


Jonsson (L) och Kristoffer Kavallin (MP).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 22 november 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 146 


Interpellation 24 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


ska anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 159 Dnr KS-00237/2023  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om demokratiska 
namngivningsprocesser 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Motionen bifalles såtillvida att riktlinjerna ses över och motionens 


 intentioner beaktas.          


          


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om demokratiska 


namngivningsprocesser.  


 


I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger samhällsservicenämnden i 


uppdrag göra en översyn av styrdokumentet "Riktlinjer och rutiner för 


ortnamnsverksamhet och adressättning" samt andra relevanta dokument och 


rutiner för att säkerställa att boendes, fastighetsägares och andra berördas 


synpunkter som regel snarare än vid vissa tillfällen, inhämtas och att dessa 


synpunkter når hela vägen fram till de förtroendevalda då beslut i 


namngivningsfrågor tas. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 21 april 2023, § 69 att skicka motionen till 


kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade motionen till näringslivs- och exploaterings-


enheten. 


 


Näringslivs- och exploateringsenheten skriver i sitt yttrande att riktlinje-


dokumentet ”Riktlinjer och rutiner för ortnamnsverksamhet och 


adressättning” arbetades fram under 2021 och antogs i samhällsservice-


nämnden 18 januari 2022, § 8. Då vi nu har hunnit arbeta efter riktlinjerna i 


ett flertal ärenden finns det en poäng i att göra en översyn för att se om delar 


behöver förtydligas och om omorganisationen inom samhällserviceförvalt-


ningen har inneburit förändringar i förutsättningarna för dokumentet. 


           


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att näringslivs- och 


exploateringsenheten i sitt yttrande skriver att det kan finnas en poäng i att 
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göra en översyn av ”Riktlinjer och rutiner för ortnamnsverksamhet och 


adressättning”. 


 


De tidigare riktlinjerna arbetades fram under 2021 och antogs av 


samhällsservicenämnden 18 januari 2022, § 8. När man nu hunnit arbeta 


efter dessa under en tid, kan det vara bra att se över om man behöver 


förtydliga eller förändra dokumentet. 


 


Därmed föreslås att motionen ska bifallas. 


 


Kommunstyrelsen föreslår 9 november 2023, § 210 att motionen bifalles 


såtillvida att riktlinjerna ses över och motionens intentioner beaktas.      


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 210 


Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 109 


Förslag till beslut 9 maj 2023 


Yttrande från NEX 8 maj 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 24 april 2023, § 69 


Motion 21 april 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 160 Dnr KS-00499/2023  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om kommunal 
minimilön 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om kommunal minimilön.  


 


Kristoffer Kavallin skriver i motionen: 


 


"Den borgerliga regeringen M+KD+L som stödjer sig på 


Sverigedemokraterna har nyligen genomfört en reform där försörjnings-


kravet hos arbetskraftsinvandrare höjts dramatiskt. Om denna reform skulle 


jag kunna säga mycket och väldigt lite av det skulle vara positivt. 


Den som vill fördjupa sig i reformen som helhet kan titta närmare på 


följande relevanta källor: 


https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/09/forsorjningskravet-


forarbetskraftsinvandrare-hojs/ 


https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/departementsserien-


ochpromemorior/2023/05/ett-hojt-forsorjningskrav-for-


arbetskraftsinvandrare/ 


https://www.migrationsverket.se/Om-Migrationsverket/Aktuella-


fragor/Forandringarinom-arbetstillstandsomradet/Hojt-forsorjningskrav-for-


arbetstillstand.html 


 


Av intresse för denna motion är att i och med denna reform så har regeringen 


satt en siffra på vad som ska anses vara ”en god försörjning”! När vi har en 


regering som satt en summa på vad som är en god försörjning så måste vi 


som kommun och väldigt stor arbetsgivare agera! Jag har full förståelse för 


att vår kommuns ekonomi är ansträngd och att ett uppdrag att alla kommun-


anställda ska ha en god försörjning kan vara svårt att genomföra över en 


natt! Det finns också rättviseaspekter som måste vägas in och hanteras för att 


lojala medarbetare fortfarande belönas för lång och trogen tjänst. 
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Ljusdals kommun har särskilt prioriterat målet att ha anständiga arbetsvillkor 


och särskilt pekat ut ett övergripande uppdrag att vara en attraktiv 


arbetsgivare. 


 


Det borde inte heller finnas någon politiker, eller någon annan heller för den 


delen som skulle vilja neka sina medmänniskor en god försörjning. 


 


Med bakgrund av detta vill jag därför att kommunfullmäktige under det 


prioriterade målet ”Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt” också 


beslutar att anta ett övergripande uppdrag att alla anställda ska ha en god 


försörjning." 


Beslutsunderlag 


Motion 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 
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§ 161 Dnr KS-00502/2023  


Motion från Jonas Rask-Samuelsson (C) om 
broddar/halkskydd till seniorer 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask- Samuelsson (C) har lämnat en motion med förslag om 


broddar/halkskydd till seniorer. I motionen skriver han: 


 


"Centerpartiet vet att rörelse och aktivitet positivt både för den fysiska och 


psykiska hälsan. Samtidigt vet vi att fler rör sig mindre och det skapar många 


negativa effekter både på kort och lång sikt. Därför vill Centerpartiet att fler 


ska börja röra på sig mer. Ett litet steg är att erbjuda seniorer broddar så att 


de även på vinter vågar ut och gå. Ofta är höstens och vårens halka en orsak 


när många tvekar att ta sig ut och röra på sig. Det hoppas vi ändra på med 


hjälp av att erbjuda gratis broddar till seniorer. 


 


En halkolycka med påföljande fraktur eller annan skada är inte bara olyckligt 


för den enskilde utan skapar också samhällskostnader i flera steg. En är för 


regionens och kommunens direkta kostnader i form av räddningstjänst, 


akutsjukvård, rehabilitering eller eventuell hemtjänst. Indirekta kostnader 


som uppstår kan vara att människor inte kan utföra sitt arbete, livskvalité-


försämringar med mera.  


 


Enligt gamla beräkningar var kostnaden för en lindrig fallolycka i snitt cirka 


6 000 kronor och för en mer allvarlig skada kunde kostnaden överstiga 280 


000 kronor (MSB – Samhällets kostnader för fallolyckor 2009). Detta är 


relativt gamla siffror och skulle utifrån prisindex och inflationen kunna 


räknas upp med 30%. 


 


Total kostnaden för fallolycka fördelas enligt studien från Myndigheten för 


samhällsskydd och beredskap enligt följande ca fyrtio procent hamnar på 


kommun och region (kommun 12% och region 27%) näringslivet belastas 


med 10% av kostnaderna, individen över 45%. Bara utifrån dessa siffror går 


enkelt att förstå att det finns en stor potential i att förebygga olyckor. 
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En allvarlig höftfraktur skulle utifrån undersökningen belasta en kommun 


med över 30 000 kronor i rena merkostnader. För en region är kostnaden 


minst 75 000 kronor. Potential för att förebygga halkolyckor är stor och 


spara både pengar och lidande.  


 


Eftersom vi vet att rörelse och motion skapar väldigt stora positiva effekter 


är det inget alternativ att låsa in eller förbjuda människor att röra sig. Vi i 


Centerpartiet vet att aktiva människor blir gladare och friskare människor.  


 


Därför vill vi satsa så att våra äldre fortsätter våga röra sig även på vintern.  


 


Vi föreslår därför att:   


- Broddar/halksskydd till skor erbjuds alla seniorer i kommunen 


- En studie görs var flest fallolyckor sker utomhus för att få fram underlag 


 för eventuella ytterligare förebyggande satsningar." 


Beslutsunderlag 


Motion 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 
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§ 162 Dnr KS-00194/2022  


Medborgarförslag med önskemål om höjd friskvårds-
ersättning för kommunanställda. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om höjd friskvårdsersättning för 


kommunanställda har inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Vi som är anställda i kommunen får 1 200 kronor per år i friskvårds-


ersättning. Denna summa har inte ändrats på över tio år. Detta känns väldigt 


orättvist då ni själva höjer era ersättningar som till exempel era arvoden. Så 


mitt förslag är att friskvårdsersättningen höjs till 5 000 kronor per år. 


Likadant som AB Ljusdalshem har för sina anställda." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 116 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja friskvårds-


pengen till 3 000 kronor. 


             


Kommunstyrelsen ordförande i sitt övervägande att kommunstyrelsen 12 


oktober 2023 beslutade att friskvårdspengen ska höjas till 3 000 kronor från 


den 1 januari 2024.  


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 211 


Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 111 


Förslag till beslut 2 oktober 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 116 


Medborgarförslag 1 juni 2022 
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Yrkanden 


Pernilla Färlin (M) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 


fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 163 Dnr KS-00232/2023  


Medborgarförslag gällande höjning av friskvårdpengen 
till minst 2 500 kronor. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande höjning av friskvårdspengen till minst 2 500 


kronor har inkommit. Förslagsställaren vill även att kommunen inför ett 


digitalt betalningssätt för att underlätta användandet av friskvårdbidraget och 


att en översyn görs av förhandling av friskvårdstimme. 


 


Förslagsställaren skriver att Ljusdals kommun hade den högsta 


sjukfrånvaron 2021 och att det finns evidens kring de fördelar friskvård har 


för personer som jobbar inom hälsa och sjukvård.  


 


Förslagsställaren skriver att idag kan friskvårdsbidrag ansökas om vid 


inlämnande av kvitton upp till en summa på 1 200 kronor. Friskvårdstimme 


finns inte och det går inte att förhandla sig till friskvårdstimme vid 


lönesamtal. 


 


Förslagsställaren beskriver skillnaderna i friskvårdsförmåner mellan 


kommunerna samt mellan kommun och region. Exempel: 


 


Bollnäs: 1 500 kronor. 


Sundsvalls kommun: Friskvårdstimme en gång i veckan, gratis årskort på 


specifika gym. 


Region Gävleborg: 3 500 kronor. 


 


Friskvårdsbidraget i Ljusdals kommun har inte förändrats sedan 2012. 


 


För att kunna nyttja friskvårdsbidraget behöver den anställde betala ur egen 


ficka och ligga ute med beloppet tills dess att kvitton är inskickade, hand-


lagda och pengarna är utdelade. Alla har inte möjligheten till detta då privat-


ekonomin kan vara ansträngd. Det finns digitala lösningar för detta som 


vissa arbetsgivare använder sig av. Man betalar direkt ur den egna frisk-


vårdspotten man har (via en app) vid betalning för aktiviteten/behandlingen. 
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Kommunfullmäktige beslutade 24 april 2023, § 67 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen lämnade medborgarförslaget till HR-chefen för yttrande. 


 


HR-chefen skriver i sitt yttrande att medborgarförslaget beskriver behov från 


arbetstagare att dialog kring friskvård på arbetsplatsen ska uppmuntras. 


Friskvård berikar inte bara arbetstagarens fritid och hälsa utan påverkar 


arbetsprestation positivt och sjukfrånvaron sjunker. Medborgarförslaget 


hänvisar till de ökade sjukfrånvarotalen och att kommunen har en högre 


sjukfrånvaro i jämförelse med övriga kommuner i Hälsingland. Vidare 


hänvisas till flera vetenskapliga studier som visar på de positiva effekter som 


fysisk aktivitet har genom att det fungerar som en buffert och dämpar 


upplevd stress, oro och depression. Medborgarförslaget visar på stora 


skillnader mellan olika arbetsgivare i vilken friskvård som erbjuds.  


 


Medborgarförslaget omfattar tre förslag, för det första att friskvårdspengen 


ska utökas till 2 500 kronor, att en digital systemlösning som innebär att 


medarbetaren inte behöver ligga ute med pengarna utan istället dras det ur en 


friskvårspott och för det tredje är att införa friskvårdtimme på 


arbetsplatserna. 


 


Kommunstyrelseförvaltningens har på uppdrag av kommunstyrelsens 


beredning yttrat sig enligt följande: Kommunstyrelseförvaltningen föreslår 


att medborgarförslaget bifalles. 


  


Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja 


friskvårdspengen till 3 000 kronor. 


             


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att "då vi i Framtid 


Ljusdal i vårt politiska program har att vi ska genomföra en höjning av 


friskvårdspengen, så har vi lagt förslaget att höja den till 3 000 kronor per år 


från och med 1 januari 2024. 


 


I samband med höjningen kommer det även bli möjligt att inte behöva ligga 


ute med pengar, i den mån det fungerar med de lösningar som kommer att 


finnas. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


42(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 212 


Arbetsutskottets protokoll 18 oktober 2023, § 110 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 oktober 2023 


Yttrande från HR-chefen 3 maj 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 24 april 2023, § 67 


Medborgarförslag 18 april 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsen förslag.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Medborgarförslaget ska bifallas.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller Pernilla Färlins yrkande.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Pernilla Färlins yrkande, Nej-röst för Kristoffer Kavallins 


yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 30 Ja-röster mot 10 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat bifalla Pernilla Färlins yrkande.   


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Annelie Wallberg (S), Pernilla Färlin (M), Maria 


Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf Nyman (M), 


Stefan Bergen (M), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), 


William Våhlberg (C), Sigurd Mattsson (C), Henrik Estander (L), Maud 


Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie 


Forslin (LB), Marie Mill (LB), Torsten Hellström (LB), Henrik Karlström 


(SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), 


Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) 


röstar Ja.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


43(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Carina Bergen (M), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Jan 


Nordlinder (S), Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Kiki Furstedt 


(V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 


röstar Nej. 


 


Gunnar Eriksson (S) avstår från att rösta.  


Protokollsanteckning 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 


beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


44(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 164 Dnr KS-00178/2022  


Medborgarförslag gällande friskvård för Ljusdals 
kommuns anställda. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.           


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inlämnats till kommunfullmäktige där förslags-


ställaren föreslår att kommunen ska besluta att de friskvårdssatsningar som 


AB Ljusdalshem ger sina anställda även ska gälla kommunens anställda. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 74 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen lämnade medborgarförslaget till HR-chefen för yttrande. 


 


HR-chefen skriver i sitt yttrande att medborgarförslaget beskriver hur ett av 


kommunens bolag arbetar med olika åtgärder för att stötta sina anställda till 


en sund och hälsosam livsstil som ger positiva effekter för både individen 


själv, och för arbetsgivaren. Förutom en friskvårdspeng på 5 000 kronor per 


anställd ges möjlighet att träna under arbetstid och tillgång till styrketräning 


via gymkort. Förslaget är att införa samma friskvårdssatsningar för anställda 


inom kommunen som hos bolagen som ett led i att stärka varumärket som 


attraktiv arbetsgivare. Ljusdals kommun beslutade att införa friskvårdspeng 


efter beslut i kommunfullmäktige 31 oktober 2011, § 219. Friskvårdspengen 


bestämdes till ett belopp på upp till 1 200 kronor. Om beloppet ska öka eller 


stå kvar på samma nivå är ett beslut som inkluderas i beredningsprocessen 


för kommande årets budget, vilken beslutas av kommunfullmäktige  


 


Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 191 att höja 


friskvårdspengen till 3 000 kronor. 


           


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att "då 


friskvårdsbidraget under tid varit 1200 kronor per år, anser vi i Framtid 


Ljusdal att det är dags att det höjs. 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


45(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


I vårt politiska program har vi med detta som en punkt att genomföra. Därför 


har vi lagt fram ett förslag på en höjning till 3 000 kronor per år, med start 1 


januari 2024. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023 att friskvårdspengen ska höjas 


till 3 000 kronor. I samband med höjningen kommer även en möjlighet att 


slippa ligga ute med pengar, i den mån det är möjligt." 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås.   


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 213 


Arbetsutskottets protokoll 9 november 2023, § 213 


Förslag till beslut 3 oktober 2023 


Yttrande från HR-chefen 4 april 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 74 


Medborgarförslag 17 maj 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


46(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 165 Dnr KS-00510/2023  


Medborgarförslag om vattenrutschkana utomhus vid 
Färila simhall 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om vattenrutschkana utomhus vid Färila 


simhall har inkommit.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Mitt förslag för Ljusdals kommuns charmiga simhall. 


 


Önskar ett lyft för en ny attraktion då kreativitet med fantasi går hand i hand- 


i form av en ny vattenrutsch som är utanpåliggande, som ringlas utanför. 


 


Då den blir speciell och spektakulär för orten Färila så kan den utformas som 


Färilakorven. 


 


Jag ser det som nytta och nöje samt en fantastisk idé att ge Färila simhall att 


blomma till."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-


servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Samhällsservicenämnden  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


47(47) 


Datum 


2023-11-27 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 166 Dnr KS-00300/2023  


Ej verkställda beslut - individ- och familjeomsorgen 
2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.        


Sammanfattning av ärendet 


Arbetsmarknads- och socialnämnden har översänt redovisning över ej 


färdigställda beslut för individ- och familjeomsorgen kvartal två 2023.


             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 9 november 2023, § 209 


Tjänsteskrivelse 14 november 2023 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 19 september 2023, § 179     


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta .  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


 


 







